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                                     PROCES -VERBAL 
 

încheiat cu ocazia Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal       
  Tîrgu-Mureş  din  data  de  19 mai  2011 

 
 

 
 

S-a prezentat Sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local 
municipal Tîrgu-Mureş din data de 28  aprilie  2011. 

 
Din totalul de 23 de consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 20 de consilieri. 

Absentează domnii consilieri Kolozsvari Zoltan şi Sita Ioan, iar dl. Precup Valentin a fost 
suspendat din funcţia de consilier local. 

Dl. viceprimar Csegzi: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, declar 
deschise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de azi, 
19 mai 2011.  

Sper să avem o şedinţă operativă în sensul luării deciziilor. 
Dacă sunt intervenţii înainte de Ordinea de zi? 
Dl. consilier Molnár: - în data de 8.04.2011 s-a depus la Primăria Tîrgu-Mureş 

cu nr. de înregistrare 96, un dosar de înaintare a candidaturii pentru acordarea titlului de 
Cetăţean de Onoare al municipiului Tîrgu-Mureş pe anul 2011. Acest dosar a fost întocmit 
conform Regulamentului nostru aprobat prin H.C.L.M. 143/2010 şi conform aceluiaşi 
Regulament acest dosar ar fi trebuit să urmeze o procedură foarte clară şi foarte bine precizată 
în regulamentul aprobat de noi. În numele meu, în numele a 170 de semnatari ai acestui 
material, în numele cetăţenilor din Tîrgu-Mureş care ar dori să ştie după ce reguli se conduce 
oraşul, după regulamente aprobate de  Consiliul local sau  alte reguli necunoscute de noi, aş 
dori să am un răspuns scris, de ce acest material nu a ajuns să fie discutat în comisii, de ce nu a 
urmat procedura normală prevăzută pentru asemenea situaţii, dacă se identifică persoanele 
vinovate pentru acest lucru şi dacă da, atunci care este sancţiunea care se va lua împotriva 
acelei persoane sau a celor persoane, pentru ca în viitor să încercăm să ne apropiem de o 
funcţionare normală măcar în această privinţă, care nu implică cheltuieli materiale şi alte 
lucruri. Sper să am un răspuns fiindcă este un lucru de interes public, având în vedere faptul că 
cetăţeni care au depus dosarul sunt lezaţi în drepturile lor şi doresc să ştie ce s-a întâmplat. 

Dl. consilier Mózes: - de curând am avut întâlnire cu cetăţenii din circumscripţia 
mea – zona Tudor, si aş dori să transmit cererea cetăţenilor din zona Tudor Cutezanţei-
Negoiului-Înfrăţirii şi anume, pe str. Negoiului nu există nicio trecere de pietoni şi foarte mulţi 
elevi şi studenţi circulă pe jos în drum spre scoală şi ne-am dus la faţa locului să ne uităm unde 
am putea să facem o trecere de pietoni (pentru Comisia de circulaţie transmit) şi cea mai bună 
zonă din str. Negoiului este la blocul A.N.L. unde există o scară care urcă pe str. Negoiului şi 
intră în drum. Nu există trotuar şi acolo am dori, unde este scara de la blocul A.N.L., să se facă 
o trecere de pietoni, fiindcă acolo circulaţia este foarte intensă, se circulă foarte repede în zona 
aceea, să se pună şi indicatoarele de viteză şi marcajele de trecere de pietoni, cu lumini 
intermitente. 

Dl. consilier Peti: - continui ideea d-lui Molnár cu privire la acordarea titlului de 
Cetăţean de Onoare şi a distincţiei Pro Urbe. Acesta trebuie să fie un lucru foarte elegant, să 
recunoaştem prin aceste distincţii chiar personalităţi care au făcut foarte mult  pentru oraşul 
nostru, chiar dl. Sita a lucrat foarte mult pe un Regulament în care am stabilit nişte reguli după 
care să se acorde aceste distincţii, noi am greşit de mai multe ori în ultimele două şedinţe 
deoarece distincţia Pro Urbe se acordă numai cetăţenilor străini cu reşedinţă sau domiciliu în 
străinătate, iar în ultimele două şedinţe am aprobat pentru cetăţeni români care probabil  ar fi 
meritat titlul de Cetăţeni de onoare, aceasta este din punct de vedere sau abordarea 
regulamentară. Abordarea etică, deşi nu este scris, este o regulă nescrisă, am spus că nu 
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acordăm aceste titluri oamenilor politici, pentru că, aşa ajungem să ne acordăm noi înşine şi să 
propunem ca doi colegi să primească acest  titlu. Eu aş fi considerat mai corect şi dacă s-a 
apelat la oameni politici, care au fost criteriile de atribuire, de ce s-au ales tocmai aceşti doi 
distinşi miniştrii şi nu Ministerul Mediului şi Pădurilor, care după părerea mea a făcut mai 
mult  pentru oraşul nostru decât ceilalţi doi.  

Dl. consilier Bakos: - acum un an de zile am luat cuvântul spunând că au trecut 2 
ani de când s-a inaugurat pasajului. Acum un an am luat nişte hotărâri în acest sens, s-au 
schimbat şi directori şi la o instituţie şi la alte instituţii, rugămintea mea e să nu uităm că la 
aniversarea a trei ani de la inaugurare nu se poate circula în Tîrgu-Mureş în zona pasajului şi 
aş vrea să ştiu de ce nu se face nimic în acest sens, am avut o hotărâre ca cel târziu în 
septembrie anul trecut să se redea circulaţiei rutiere prin grija Locativului. 

A doua problemă, acum 3 sau 4 şedinţe am luat cuvântul cu privire la site-ul 
primăriei şi anumite ştiri au fost transmise prin  agenţiile de presă naţionale, că Tîrgu-Mureşul 
este un oraş în care se pot plăti taxele prin internet sau prin mijloace electronice, am şi votat 
hotărârea care vine în completarea unei reglementări naţionale şi constat faptul că ori se poate, 
dar nu ştim noi, ori nu se poate deloc. De asemenea, site-ul Primăriei mi-a spus d-na arhitect 
şef acum 2 luni că este funcţional sau urmează să se schimbe. Actualul site care oarecum este 
modificat, sunt o serie de greşeli, este mult mai slab funcţional decât varianta de acum o 
jumătate  de an. Să nu vorbesc de date. Denumirile străzilor din Tîrgu-Mureş sunt cele pe care 
le-am întocmit eu acum 2-3 ani, dar noi pe parcurs am votat 10-15-20 de străzi cu denumiri 
bilingve, care nu apar pe site. Dacă ne auto-intitulăm oraş digital, rugămintea mea ar fi ca 
măcar asemenea chestii minore cum ar fi site-ul primăriei, adresele de email ale celor care 
lucrează, mulţi din primărie încă nu au adresă de email. Sunt nişte lucruri mărunte care dacă ne 
auto-intitulăm oraş digital, măcar să facem paşi în aceste mici nuanţe care contează. 

Dl. consilier Bálint: săptămâna viitoare este o săptămână festivă în Tîrgu-Mureş 
au loc festivităţi de absolvire a promoţiilor 2010-2011 la toate liceele. Sunt activităţi de 
amploare, s-au luat măsuri dar să fim foarte atenţii că în unele licee chiar se suprapun aceste 
activităţi şi rugămintea mea este că în jurul şcolilor să fie o curăţenie mai deosebită, standuri 
de flori dacă sunt, să fie şi ele amenajate şi desigur asistenţa necesară pentru circulaţia rutiera 
şi de ordine. 

Dl. viceprimar Maior: - mă simt dator cu câteva răspunsuri. Domnule Mózes, cu 
drag continuăm parcările, le facem, pentru că avem PID-ul, avem credit furnizor II, o mulţime 
de lucrări pe care le facem anul acesta şi împreună să mergem la faţa locului ca să rezolvăm 
problema.  

În ceea ce priveşte dl. ministru Borbély,  cred că se poate rezolva foarte uşor dacă 
doreşte o distincţie Pro Urbe. Acoperirea Poklosului  care ţine de dl. consilier coleg cu noi, i-ar 
aduce nu distincţia ProUrbe, ci cea mai mare distincţie, dacă s-ar ocupa de acest lucru.  Mai 
mult, domnule Peti, este în finalizarea acelui proiect cu Azomureşul. Este un alt lucru pe care 
l-ar putea face dl. Borbély şi atunci, de ce nu.  

Referitor la Pasajul pietonal,  licitaţia e deja executată, luni se intră la lucrări, 
cred că suntem în grafic.  

Domnule Bálint, ţin să vă informez că la şcoli lucrăm, facem curăţenie peste tot, 
în afara festivităţilor avem şi Zilele Oraşului şi chiar vă invit să fiţi alături de noi. 

Dl. viceprimar Csegzi: - avem o cerere către Consiliul local, pentru a lua 
cuvântul dl. Marica Valentin de la Radio Tîrgu-Mureş, în legătură cu amplasarea statuii 
scriitorului Grigore Vieru. 

Cine e pentru? – 11 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine?- 7 abţineri (Bakos L., Balint S., David C., Molnar G., Peti A., 

Torzsok S., Mozes L.) 
Propunerea a fost aprobată cu 11 voturi pentru şi 7 abţineri. 
Dl. Marica Valentin: - domnule preşedinte de şedinţă, distins for civic, prezenţa 

mea aici înseamnă idee pentru Tîrgu-Mureş. Ideea de a dezveli un bust al marelui om de 
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cultură Grigore Vieru la Tg-Mureş, ţine de prestigiu. Prestigiul cultural al comunităţii printr-o 
biografie ce simbolizează puterea umanităţii de a reprezenta binele prin spiritualitate. Apoi, nu 
este doar statuia poetului Grigore Vieru, ci dacă vom privi împreună lucrarea este simbolul 
poetului şi al poeziei în general. Este o metaforă plastică ce merge înspre atemporal. Apoi, tot 
prestigiul, este o operă de artă valoroasă, opera unui profesionist, renumitul sculptor Romi 
Adam, recunoscut prin lucrările sale de sculptură, peste tot. Apoi, prestigiul prin cordialitate, 
pentru că această lucrare ne este oferită de Arhiepiscopia de Alba Iulia. Este un cadou în 
limbajul prozaic. Tot de prestigiu tine ideea aceasta de prestigiul  ideii de scriitor, pentru că 
scriitorii din Tg-Mureş au lucrat cu Vieru 20 de ani, ne-am întâlnit la manifestările culturale, la 
care am fost împreună. Am fost într-o familie. A vibrat poetul pe locurile acestea. Aşadar, 
Arhiepiscopia ne donează această lucrare, o prelungită aşteptare  înseamnă a retrage cadoul 
acesta şi a-l muta în altă parte. Tîrgu-Mureşul ar pierde o operă de artă. Când am privi această 
statuie, ne-am aminti de fiecare dată că scriitorul Grigore Vieru a fost membru corespondent al 
Academiei Române. Academia Română l-a propus pentru Premiul Nobel pentru pace şi 
propunerea a ajuns în stadiu reverberant acolo, la prezidiul înalt al lumii. Grigore Vieru a fost 
decorat cu ordinul naţional Steaua României, are Premiul republican pentru literatură, are cea 
mai mare distincţie internaţională pentru literatura pentru copii şi tineret, Diploma de onoare 
„Andersen”, i s-a decernat medalia „Eminescu” a Guvernului României. Străzi, şcoli, instituţii 
de cultură îi poartă numele în ţara noastră şi în Republica Moldova. La Iaşi, Buzău, Galaţi, 
Topliţa Mureşului i s-a acordat titlul de Cetăţeni de onoare. Este autorul a 50 de cărţi, este 
tradus în 20 de limbi ale lumii. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot ordinea de zi. Pe ordinea de zi au fost 
propuse 17 puncte, dintre care, la cererea celui care ar fi fost atins de efectul acestei hotărâri, s-
a cerut amânarea, deci punctul 6 s-a retras.  

Punctul 13 - P.U.D. – str. Libertăţii 120, a fost retras de dl. primar. În regim de 
urgenţă au fost până la ora 1345, 7 materiale, şi atunci a venit dl. Pui cu două propuneri de 
materiale de urgenţă, pentru care consult părerea d-nei Secretar, dacă a avut timp ca să putem 
introduce aceste 2 materiale pe Ordinea de zi în Regim de Urgenţă.  

D-na secretar Cioban: - dl. Pui le-a adus 1345 ca de obicei, am scris pe ele, nu 
au rapoarte de specialitate, au o serie de inconsecvenţe, cu 5 minute înainte de şedinţă nu pot 
să fac referate şi eu ştiu să scriu, nu trebuie să scrie nimeni pentru mine. Aşa spune legea, că 
Secretarul face un referat justificativ, iar expunerile de motive se întocmesc de către iniţiator. 
Pe acestea nu semnează nici Primarul, nici Secretarul, dacă este iniţiator un consilier local, 
cum de altfel este aşa-numitul proiect 8 şi 9.  

În ceea ce priveşte punctul 8, consider că este necesar să se facă un  studiu de 
specialitate, al compartimentului de resort, care să justifice impactul asupra prevederilor 
bugetare în vigoare. 

Dl. viceprimar Csegzi: - trag concluzia că ar putea intra în şedinţa următoare 
aceste două materiale.  

D-na secretar Cioban: - la şedinţa următoare, da. 
Dl. consilier Dávid: - eu solicit repunerea pe Ordinea de zi a punctului 13 pentru 

că importanţa acestei staţii meteorologice, cred că mulţi nu realizează, care se opun. Are mare 
legătură cu prognoza de lungă şi scurtă durată, care sunt transmise la dispeceratul de la 
Administraţia bazinală la apă, prin care se fac prognoze de inundaţii. Sper că nu este ceva 
premeditat, în sensul că meteorologia aparţine de Ministerul Mediului şi ştim anumite cauze, 
unii ar putea să blocheze o investiţie care vine de la guvernul actual. 

Dl. Primar Florea: - îl salut pe domnul de la Meteorologie.  
Domnilor consilieri, d-le David Csaba, dacă până acum mai aveam o oarecare 

brumă că aţi putea fi un om recuperabil, vă pot spune cu toată certitudinea că renunţ la acest 
lucru de a-l mai încerca vreodată. A vă bate joc de  toţi aceşti oameni, în momentul de faţă în 
cunoştinţă de cauză, mi se pare că e chiar o bătaie de joc. Domnule de la Meteorologie, vă rog 
să vă măsuraţi în continuare toate datele, nu vă deranjează nimeni, ce aţi făcut până acum şi aţi 
protejat judeţul, ţara, Europa de toate catastrofele prin anunţuri la timp, să o faceţi şi de acum 
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înainte. Am cerut un răgaz de o lună de zile, pentru că mi s-a părut suspect ca în momentul în 
care primăria a vrut şi a apucat să preia acest teren, după 11 ani s-a încercat ce s-a încercat în 
acest an, o ticăloşie de a bloca ca acest oraş să deţină 105 ha în plus, care au aparţinut 
strămoşilor tuturor de aici şi repede s-a reuşit în 2 luni de zile alocarea prin  H.G. a unei bucăţi 
de teren de la Ministerul Transporturilor la Ministerul Mediului, exact ce a făcut dl. David când 
a întabulat pe Platoul Corneşti, pe Somos, o suprafaţă de 100 sau 200 metri necesari cică 
pentru Apele Române, tocmai cu scopul de a nu se face drum ocolitor, iar aici ca să depindem 
de un Ministru al Mediului. Sper să terminăm cu IBM şi să punem cărămida parcului 
tehnologic. Dacă nu, o să cer târgumureşenilor să renunţe la ministru dacă până acolo s-a ajuns 
cu ticăloşia. Este efectiv o ticăloşie şi să fiţi convinşi că ştiu ce spun, cu toată responsabilitatea. 
Nu am putut să-mi imaginez că în sec. XXI pot exista asemenea lucruri. Nu vă impiedică 
nimeni, domnilor, să vă măsuraţi toate lucrurile, am rugat un singur lucru, în momentul în care 
se decide ceea ce v-am întrebat pe dumneavoastră să avem răgazul 30 de zile pentru a întabula 
terenul şi pentru a vedea dacă nu găsim o formulă la marginea perimetrului, să nu ne mai 
trezim că va veni IBM, Microsoft, etc., şi o să se cramponeze de unitatea de Meteorologie.  

Vă spun cu toată seriozitatea, ceea ce face unitatea de acolo cu 6 oameni, acelaşi 
lucru de o calitate de 10 ori mai bună se face la Aeroport, dar pentru că unul aparţine la 
Ministerul Transporturilor şi unul la Ministerul Mediului, nu dialoghează, nu schimbă date 
între ei. L-am rugat că-i dau şi în clădirea Primăriei locaţie, şi unde doreşte dânsul, i-am oferit 
oriunde în Tîrgu Mureş o locaţie de 1000 şi ceva de mp, pentru a face ce doreşte dânsul, dar l-
am rugat cu toată seriozitatea la mine în cabinet, să nu mai facă presiuni, că nu vă pierdeţi 
investiţia şi spuneţi constructorului să stea liniştiţi că va lucra. Acela care e ales de Ministrul 
Mediului. Am cerut răgaz şi vă cer în numele acestui oraş şi spre beneficiului lui care-l pun 
mai presus de orice. M-am certat în Consiliul local pentru interesul acestui oraş pe prim plan. 
Şi nu interesul unei găşti sau ce doriţi dumneavoastră. Procedaţi cu înţelepciune de a rămâne 
30 de zile, nu se întâmplă nimic şi să ne concentrăm d-le David, pe ceea ce e important pentru 
oraş de a avea în patrimoniu. Tot spuneaţi că Primăria nu aduce nimic. Am adus sute de 
hectare, dar se pare că vă deranjează foarte tare. Aste e supărarea. Moare Meteorologia, moare 
România, se scufundă de inundaţii. Nu! Este interes meschin de a bloca în continuare 
dezvoltarea acestui oraş pentru că ar prefera să-l scufunde numai ca unii să nu fim aici. Asta 
înseamnă mentalitate în secolul XXI. Adevărul în ţara asta trebuie spus d-le David. Interesele 
dumneavoastră în minister se pare că sunt cele pe care le vor afla târgumureşenii mai târziu. 
Am venit de la Asociaţia Municipiilor, pentru că ştiam că aici se ajunge. Am cerut 30 de zile, 
nu renunţare, nu amânare, decât oraşul pe prim plan şi nu un centru de meteorologie. Are şi el 
importanţa lui dar aveţi trei la Tîrgu Mureş. 

Dl. Makkai: - cu tot respectul pentru funcţia şi persoana d-lui Primar, dar cred 
că este o mare neînţelegere. Sunt şeful Centrului Meteorologic din Tîrgu Mureş şi în politica 
Guvernului dezvoltarea meteorologiei şi apărarea împotriva fenomenelor hidro-meteo 
periculoase, ocupă un rol important. De când s-a înfiinţat acest centru, de anul trecut, am trecut 
la construirea unei staţii meteo, practic la o clădire a staţiei meteo care este imperios necesară 
din următoarele motive: la Tîrgu-Mureş facem măsurători meteo din 1896. În actualul 
amplasament unde avem platforma meteorologică, se fac măsurători din 1946. În tot acest 
răstimp staţia meteo Tîrgu-Mureş este singura staţie meteo din România care nu are o clădire 
de birouri proprie. Tot timpul am fost chiriaşi la Aeroclub şi în ultimă instanţă, în zilele acestea  
suntem într-o baracă care este incompatibilă  cu orice activitate intelectuală.  Am obţinut 
investiţii, bani, ca să facem o staţie meteo şi am aici planul  şi schiţa staţiei meteo  şi pe toată 
răspunderea mea afirm că staţia pe care vreau să o construim va fi cea mai modernă şi mai 
funcţională nu numai din România, dar  poate şi din Sud-Estul Europei. 

Avem făcute toate demersurile legale, avem terenul întabulat şi nu afectează 
terenul de la aerodrom, decât un colţ părăsit, plin cu mizerii,  unde vrem să facem curăţenie. 

Dl. consilier David: - trebuie totuşi să informez colegii consilieri că acea antenă 
care există pe Platoul Corneşti, există de peste 60 de ani, este o antenă repetor pentru 
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transmiterea  situaţiilor de urgenţă. Tîrgu-Mureşul, cred că nici măcar nu s-a gândit că va fi un 
drum şi nici nu este în traseul drumului. Asta am vrut să vă spun ca să nu fiţi dezinformaţi.  

În ceea ce priveşte remarca d-lui Maior cu acoperirea, de multe ori  am spus, din 
punct de vedere al apărării împotriva inundaţiilor, putem să mărim secţiunea  Poklosului, 
partea de acoperire nu poate fi  suportată din fonduri care sunt pentru apărarea împotriva 
inundaţiilor. Nimeni nu v-a  aprobat pe forurile  de avizare superioară, pentru că trebuie să dea 
extemporal la Curtea de Conturi. Dacă nu vreţi să înţelegeţi că tehnic, ca să se poată acoperi, 
suntem de acord şi putem promova proiect şi deja s-a demarat măsurătorile topo amonte de 
podul din str. Livezeni, ca să vedem cum procedăm la cele două braţe care merg spre Livezeni 
şi Corunca, ca să-i dăm o formă şi acolo, care să asigure transportul debitului de 1%, dar pentru 
acoperire, şi noi trebuie să decidem dacă suntem dispuşi să dăm un ban. 

Dl. viceprimar Csegzi: - vreau să spun că dacă politizăm treaba, şi UDMR-ul 
vrea să acopere Poklosul, dar în condiţiile legii. 

Acel material legat de staţia meteo a trecut prin comisii. Eu o să am o propunere 
intermediară. 

Dl. viceprimar Maior: - am văzut în aceşti ani, miniştri care într-o zi au reuşit 
să cedeze oraşului ce nu au făcut miniştri în 20 de ani. Am văzut semnătură de guvern într-o zi, 
începând de la terenurile de fotbal, stadion şi  multe alte lucruri pe care miniştri de la noi care 
au fost acolo, nu au vrut să le facă.  Acum, să spunem că nu se poate acoperi Poklosul pentru x 
sau y, mi se pare o absurditate.  Cred că discuţia aceasta o să o avem împreună şi nu în faţa 
camerelor de luat vederi. Când doreşti să faci un lucru ca ministru, îl faci în două ore, în fiecare 
miercuri, hotărâre de guvern. Repet, am văzut miniştri care într-o zi ne-au cedat tot ce trebuia 
cedat pentru că au dorit, şi văd miniştri de 3, 5 , 7 ani, care se tot plâng că nu pot, că vine o 
calamitate sau ceva se întâmplă. 

Dl. viceprimar Csegzi: - fac câteva propuneri legat de ordinea de zi. Punctul 6  
a fost amânat, iar punctul 13, am întrebat în cât timp se poate întabula terenul primit de la 
minister . 30 de zile, dar e posibil şi mai repede, dacă reuşim să urgentăm lucrurile. 

Dl. primar Florea: - nota rămâne în termenii care i-am spus şi ce am spus e 
valabil. I-am  spus d-lui Makkai, o să sprijinim, vreau o asumare a unei responsabilităţi, pentru 
că din moment ce va fi destinaţie parc tehnologic în care pot fi clădiri de 10-12 nivele, să nu ne 
trezim în situaţia în care să spună că ecranează aparatul de măsurat vânt şi am spus că vom  
semna un protocol  în sensul acesta, că nu va împieta cu nimic. Nici acum nu renunţ la ideea de 
a sta de vorbă, de a pleca acolo, a vedea la faţa locului şi să decidem o dată, nu intempestiv 
cum s-a  întâmplat. Dintr-o dată s-a întâmplat, în două săptămâni. Vă rog să-mi permiteţi să am 
o tentă uşor temătoare, pentru că din moment ce noi vrem să facem ceva, imediat apar 
iniţiative. Mâine-poimâne te trezeşt că apare şi altceva. Domnule Makkai, o să aveţi şi 
autorizaţie, tot. Nu dvs. sunteţi autorul, că acela din Bucureşti care coordonează licitaţia. 
Spuneţi-i să doarmă liniştit, câştigă cel care a hotărât el, că nu asta e problema primăriei. 

Dl. Makkai: - lucrez din 1976 în meteorologie şi de atunci vrem să facem o 
staţie meteo. Anul trecut am obţinut prin Hotărâre de Guvern 10 ari de teren. Este la marginea 
platformei Aeroportului, vrem să facem estetic zona respectivă. 

Dl. primar Florea: - lăsaţi esteticul, că şi Aron a făcut estetic şi a plecat cu 2 
hectare  de teren cu bunăvoinţa consiliului. 

Dl. viceprimar Csegzi: - propun să  amânăm materialul până la întabularea 
terenului Aeroclubului care a venit prin H.G. la Consiliul local,  respectiv la Primăria Tîrgu-
Mureş. Teoretic, se poate şi în 10 zile, în 30 de zile, dar dacă terminăm mai repede  cu formele 
să facem şi o şedinţă extraordinară pe acest subiect. Trebuie aprobat P.U.D.-ul. 

Dl. primar Florea: - domnule Makkai, v-am rugat următorul lucru, dacă dvs. 
atât de grabnic vă este, domnii consilieri au obiceiul de multe ori să tot comande studii, sper că 
nu vor ordona studiu de fezabilitate al parcului tehnologic ca să vă ţină un an. Normal este să 
vedem şi noi ce facem acolo. Eu v-am promis ca după ce întabulăm, atunci discutăm ca doi 
parteneri. Dvs. sunteţi proprietar, noi suntem proprietari şi între noi lucrurile merg altfel decât 
în ministere. 
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Eu, la oraş ţin mai mult decât la casa mea. 
Dl. Makkai: - eu ţin la specialitatea mea. 
Dl. primar Florea: - e bună şi aia, dar până atunci nu vă împiedică nimeni să 

vină să măsuraţi corect, dacă nu, Aeroportul exact aceleaşi date le are. Nu mi-a ieşit din cap şi 
până la urmă va fi una singură meteorologia în România, nu Aeroportul să aibă o staţie meteo, 
Meteorologia o altă staţie, şi ne mai mirăm  că toată lumea face acelaşi lucru. 

Dl. consilier Molnar: - am auzit nişte acuzaţii mai mult sau mai puţin fondate  
şi eu aş vrea să nu mai asist la asemenea scene aici. Eu îl rog pe dl. primar care reprezintă 
interesul comunităţii din municipiul Tîrgu-Mureş, să găsească soluţia şi metodele legale ca 
aceste probleme care sunt  colaterale şi care nici unul dintre noi nu suntem în măsură să 
judecăm cum stau în fapt, să le rezolve înainte să ajungă materialul în şedinţă.  

Domnule primar, dvs. sunteţi o persoană cu simţul dreptăţii, atâta vreme cât nu 
sunt prezente anumite persoane, să nu faceţi acuzaţii la  adresa noastră. Pe de altă parte, denotă 
şi o imposibilitate de gestionare a problemelor complicate care s-au ivit de-a lungul  anilor şi 
eu m-aş bucura  dacă prin abilităţile pe care le aveţi, le-aţi rezolva calm şi noi să rezolvăm 
problemele tehnice, punctuale. Sună bine, presa se bucură, dar nu este eficient pentru  
atmosfera şi interesul oraşului. Cu privire la acea problemă, care recunosc că în detaliu nu o 
cunosc, eu nu văd care ar fi problema, atâta timp cât comisiile de specialitate au avizat, să 
primească aviz de urbanism, aprobarea P.U.D.-ului, pentru că apoi, Autorizaţia de construire 
este complet altceva şi acolo se poate pune. Eu doar aş dori ca această problemă să fie 
rezolvată în condiţii civilizate. Majorităţii celor de aici ne displace acest mod de abordare  şi 
cred că ar fi mai multe lucruri bune în oraş dacă s-ar fi găsit limbajul comun de-a lungul anilor, 
măcar pentru viitor să fie. 

Dl. primar Florea: - la prima întrebare, cu eleganţă v-am cerut amânarea, ca să 
nu discutăm aici lucrurile care vi le-am spus. Pentru partea cealaltă, nu, domnule Molnar, 
pentru că P.U.D.-ul e apanajul consiliului local, iar autorizaţia de construire se poate obţine şi 
prin instanţă. Nu vreau să ajungem acolo. În faţa dvs., i-am spus şi d-lui Molnar că în prima 
fază le-am spus „daţi-i drumul”  şi apoi, când am studiat toate lucrurile, putem să ne împietăm. 

Promit aici public, sub cuvânt de onoare, după ce am întabulat şi suntem 
proprietari, îi dau imediat, convocăm extraordinară şi tot ce doriţi dvs. Autorizaţie de 
construire. Daţi-mi voie să fiu temător până văd terenul înscris pe Primăria Tîrgu-Mureş. 

Dl. viceprimar Csegzi: - a doua propunere referitoare la Ordinea de zi, se leagă 
de punctul 5 – regim de urgenţă, amplasarea bustului scriitorului Grigore Vieru. Prin consultare 
vă propun, pentru că nu a trecut prin comisii, ştim cine a fost Grigore Vieru, nu se pune 
problema personalităţii dânsului, ca formă doar, aşa cum avem şi alte situaţii de genul acesta, 
ca să intre în regim normal  în şedinţa următoare. 

Cu acestea, supun la vot Ordinea de zi. 
Dl. consilier Pui: - propun ca punctele 8 şi 9 în regim de urgenţă, să fie cuprinse 

pe ordinea de zi. 
Dl. viceprimar Csegzi: - nu sunt pe ordinea de zi, trebuie să aprobăm includerea 

pe ordinea de zi în regim de urgenţă, pentru că  s-a făcut lista între timp. 
Vă consult dacă sunteţi de acord cu includerea pe ordinea de zi a punctelor 8 şi 9, 

cele două materiale propuse de dl. consilier Pui. 
Dl. viceprimar Maior: - punctele 8 şi 9 nu au cum să intre, pentru că nu sunt 

semnate de secretar, primar. În schimb, la punctul  5 în regim de urgenţă, am rugămintea dacă 
tot discutăm de 30 de zile, atunci să fie şi punctul 5 pregătit tot în maxim 30 de zile  şi să intre 
la şedinţa viitoare. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot ordinea de zi fără punctele 6 şi 13, 
respectiv fără punctul 5 în regim de urgenţă. 

Cine este pentru? - 19 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Pui S.) 
Cine se abţine? - 
Ordinea de zi a fost aprobată cu 19 voturi pentru şi un vot împotrivă. 
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Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului unităţii administrativ-

teritoriale - Municipiului Tîrgu Mureş pe trimestrul I 2011: 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind instituirea unor taxe de ocupare a domeniului public la 

manifestarea „Zilele târgumureşene” şi alte manifestări organizate în anul 2011: 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acordarea distincţiei „Pro Urbe”, pentru unele 

personalităţi cu ocazia „Zilelor tîrgumureşene”, ediţia a XV-a, 2011: 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Dl. consilier David: - au fost explicaţii şi înainte de şedinţă, nu îndeplineşte 

condiţiile de acordare, nu este persoană fizică cu domiciliul în alt stat. 
Dl. consilier Peti: - sunt şi alte probleme de ordin regulamentar. Era vorba că o 

direcţie din cadrul primăriei  va aduna toate propunerile care au sosit la primărie şi care 
îndeplinesc condiţiile, urmând ca Consiliul local prin vot secret să ordoneze aceste propuneri, 
urmând ca numai două distincţii Pro Urbe să fie acordate într-un an. Aş insista asupra faptului 
că 150 de cetăţeni ai oraşului nostru au depus o propunere pentru titlu  de  cetăţean de onoare, 
dar acest material nu a ajuns la consilieri. Eu aş insista, dacă vin propuneri de la cetăţeni, care 
au îndeplinit toate condiţiile de a face aceste propuneri, să le luăm în considerare. 

Dl. viceprimar Csegzi: - aş dori să clarific două chestiuni, deci, un material a 
fost depus într-adevăr acum 2 luni de zile, a fost la mine persoana care a venit cu dosarul, eu 
am dat mai departe. Avem o listă din anii anteriori  cu propuneri de  Cetăţeni de onoare, nu 
numai aceste două nume care au fost amintite, anul trecut s-a luat decizia că nu dăm distincţia 
Pro Urbe, nu se face această decernare, anul acesta în şedinţa trecută când s-a votat să dăm 
distincţia Pro Urbe, atunci v-am rugat să facem propunerea numărului de cetăţeni de onoare 
pentru care se vor face propuneri în şedinţa de astăzi şi a fost părere unanimă că anul acesta  
nu se va decerna acest lucru, deci nu s-a votat acest număr. În acest context nu s-au făcut 
demersuri pentru propuneri de cetăţean de onoare. Altfel, trebuia să facem o consultare mai 
largă a cetăţenilor din oraş. Nu este vorba de a uita ceva sau rea voinţă 

Dl.  consilier Molnar: - domnule viceprimar, nu a fost o părere unanimă şi 
această unanimitate e bine să nu o folosiţi. Nici eu nu am fost şi mulţi colegi de-ai noştri nu au 
luat o decizie niciodată dacă anul acesta vom acorda sau nu vom acorda. 

Dl. viceprimar Csegzi: - dar nu aţi fost la şedinţă, nu că aţi fi fost prezent şi aţi 
votat împotrivă. 

Dl. consilier Molnar: - indiferent că am fost sau nu, nu asta e problema. Pe de 
altă parte, ce aţi spus dvs. ca explicaţie, eu nu o consider explicaţie, doar un fel de scuză, din 
păcate nereuşită,  fiindcă un material care s-a predat în aprilie, urmăreşte procedura şi dacă 
până la urmă hotărăşte consiliul prin votul  corespunzător,  că nu se dă, nu se dă. Aşa se 
procedează, dacă se conduce după reguli.    
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Dl. viceprimar Csegzi: - dar am avut  şi alte reguli nescrise, ca să nu creem 
situaţii de a compromite persoane, dacă ajung liste în faţa noastră şi spunem că unii nu sunt 
buni de cetăţeni de onoare şi să fie daţi la o parte, ajungem la discuţii. 

Dl. consilier Molnar: - domnule viceprimar, atunci vă rog să publicaţi regula 
după care binevoiţi să conduceţi această acţiune.  Ori este o regulă pe care o cunoaştem toţi şi 
ne ghidăm după ea, ori facem de fiecare dată cum credem de cuviinţă şi vă reamintesc 
colegilor prezenţi, că nu o dată, în plenul şedinţei când s-au votat persoanele, atunci am votat 
şi numărul.  Eu am ridicat această problemă fiindcă mă simt lezat ca cetăţean al acestui oraş. 
Dacă învăţăm din ce s-a întâmplat, e bine,  dacă nu, atunci mergem într-o direcţie care e 
departe şi e mare. Dar cu efort, ajungem departe. 

Dl. primar Florea: - dacă tot e să decontez, decontez eu şi asta. Dl. Csegzi a  
încercat cu multă eleganţă să vă spună un lucru corect. Într-adevăr, am constatat cu toţii că se 
fac cetăţeni de onoare legat de anumite împrejurări, de multe ori decizii de apropieri pentru un 
gest. De multe ori, aceste lucruri sunt făcute la oameni  care şi-au făcut datoria, ca un bun 
profesionist. Cetăţeni de onoare, am spus că anul trecut dar şi anul acesta ridicăm puţin 
ştacheta. În momentul în care se pune în consiliu, omul acela e condamnat  la două lucruri: ori 
să fie cetăţean de onoare, ori să trăiască cu o impresie proastă despre consiliul local că nu i-a 
dat meritul. Ştim că de multe ori că se vine cu cetăţeni de onoare  că i-a salvat pisica au alte 
mărunţişuri. Acela e un lucru obişnuit ca un bun profesionist, decontaţi că o iau eu. Pe partea 
cealaltă, românii, că aşa s-a pus problema, un cetăţean român şi unul maghiar, ca să fim în 
armonie, cu toate că nici cu asta nu sunt de acord, dacă unul e foarte bun, trebuie făcut. Pe 
partea cealaltă, nu a venit o propunere şi atunci s-a convenit  şi-mi pare rău că nu aţi discutat în 
comisie aceste lucruri să daţi o chestie de eleganţă către domnul şi dacă vreţi neapărat, 
săptămâna viitoare haideţi la lucru şi discutaţi şi propuneţi.  Am vrut la un moment dat să fac o 
galerie a cetăţenilor de onoare şi am renunţat, pentru că în accepţiunea mea, un cetăţean de 
onoare presupune puţin mai mult decât un om de excepţie făcându-şi corect meseria. Aşa 
trebuie să facă toţi.  Dar noi confundăm un om corect, merituos, cu un cetăţean de onoare. 
Haideţi să stabilim atunci, dar nu acuzaţi, pentru că aici nu e de vină dl. Csegzi. 

Dl. consilier Peti: - tocmai de aceea dl. Sita a lucrat ore în şir la un Regulament  
şi am crezut cu toţii bine intenţionat, că vom respecta  acest regulament. Regulamentul a intrat 
în multe detalii.  Toate propunerile se fac până la 1 aprilie  apoi în comisii vom discuta fiecare 
propunere în parte, iar apoi, prin vot secret, cu majoritate de 2/3 vom decide primii doi clasaţi 
şi vom acorda aceste distincţii. Nu este vorba, domnule primar, să nu credeţi eronat că nu 
respectăm aceste persoane şi nu am fi de acord cu propunerile  care au sosit sau vor mai sosi, 
dar eu vă pun o întrebare poetică. Pe mine m-ar interesa pe ce criterii au fost aleşi aceşti 
oameni marcanţi din sfera politică, membri ai guvernului , pentru că pentru mine, şi un alt 
membru al guvernului a făcut tot atât sau chiar mai mult  pentru acest oraş şi vreau să dau două 
cifre: în 2005-2008 – 50 milioane euro; 2010-2011 – 200 milioane  de euro. Dacă doriţi, 
enumer şi investiţiile. 

Dl. primar Florea: - nu-i număraţi că vă pierdeţi.  Acel program l-a făcut 
judeţul, oraşul şi companiile din Tîrgu-Mureş. Ministrul a dat doar bani, nu a luat decizia. 
Decât să stric un regulament, îmi retrag propunerea pe care am făcut-o pentru d-na Anca 
Boagiu. Mie mi s-a părut într-adevăr un gest pentru oraş. Să iei o decizie, ceea ce nu a luat 
niciun ministru, decizie, nu bani; nu confundaţi aducerea banilor cu un lucru meritoriu. este o 
sarcină de serviciu. Munca a făcut-o Aquaservul, Salubriservul, Consiliul local. El a semnat 
bani. Nu confundaţi! dacă se pune problema aşa, vă spun, nu  vreau să mă pun bine cu d-na 
ministru şi îmi retrag propunerea.  

Dl consilier Bakos: - în anumite privinţe trebuie să dau dreptate tuturor. Viaţa 
merge înainte şi lucrurile ne cam depăşesc. Cel puţin, regulamentele nu prea rămân valabile în 
unele ipostaze sau în unele ipostaze care le aduce viaţa. Distincţiile Pro Urbe pe care le-am dat 
săptămânile trecute, nu au fost bine date. Poate au fost justificate din punct de vedere moral, 
etic, dar nu din punct de vedere regulamentar. De asemenea, poate am greşit la unele distincţi 
cu cetăţenii de onoare . Cetăţenii de onoare sunt nişte seniori ai oraşului, regula nescrisă este 
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că au peste 70 de ani. Eu aşa văd că viaţa cere să stabilim o nouă distincţie în oraşul acesta. Pe 
lângă Pro Urbe şi Cetăţeni de onoare, poate ar fi bine să creăm o distincţie, poate chiar şi unor 
oameni politici, cu toate că îmi displace ideea, care se pot da în cursul anului, care au făcut 
ceva deosebit pentru oraş. Dacă vine cineva îşi aduce IBM la Tîrgu-Mureş, sau Google, să 
vină, e binevenit şi de ce să nu-l distingem în cursul anului pentru gestul făcut şi atunci nu ne 
legăm de Pro Urbe şi Cetăţeni de onoare. 

Dl. primar Florea: - consideraţi că am retras materialul numai pentru a se 
respecta un principiu. Dar să nu confundaţi o sarcină de serviciu, cu un lucru care a fost o 
decizie de a aduce 100 ha şi a muta o cale ferată. Aveţi dreptate, d-le Bakos, este o distincţie 
„Amicii Tîrgu-Mureşului” am şi dat-o la concertele cu Gheorghe Zamfir.  

Bustul lui Aurel Filimon a primit aviz negativ de la ministrul cultului dl. Hunor. 
Cică, nu era destul de expresiv, ochiul statuii de piatră probabil nu l-a semnalizat pe dl. Hunor. 
Acesta este răspunsul, am rămas  stupefiat. Anul acesta de zilele oraşului nu putem amplasa 
bustul lui Aurel Filimon. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi  s-a retras. 
Au plecat domnii consilieri Bakos Levente şi Benedek Istvan – sunt prezenţi 18 

consilieri locali. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea criteriilor de atribuire a locuinţelor situate 

în str. Voinicenilor, nr. 22. 
Dl. viceprimar Csegzi: - în comisii au fost obiecţii, observaţii şi anume angajaţii 

actuali să aibă prioritate, să se respecte listele de priorităţi, repartizarea să se facă conform 
poziţiilor de pe listele aprobate de Consiliul Local, avem în dosar Varianta II a proiectului de 
Hotărâre unde art. 2 se modifică în sensul că la fiecare categorie se reduce numărul de 
apartamente cu 2 şi de asemenea avem şi a două variantă cu criteriile. 

Dl. consilier Molnar: - d-le preşedinete, d-lor colegi, când comisia de buget are 
o observaţie de făcută la acest material, eu vreau să aduc următoarea explicaţie. În discuţiile 
din comisia de buget,  iniţiatorul acestei propuneri, a explicat că în Primărie sunt anumite 
compartimente care duc lipsă de specialişti. În acest caz, fiindcă este vorba de locuinţe de 
serviciu, mi se paree firesc şi normal, şi fără îndoială este legal, ca în cadrul criteriilor de 
acordare pentru locuinţă de serviciu, să beneficieze de anumite avantaje clare şi explicite, acele 
persoane care pot fi angajate sau care lucrează la acele servicii unde există deficit de forţă de 
muncă calificată. Întrucât nici varianta I, nici varianta II nu conţine aceste criterii, care să 
faciliteze acordarea apartamentelor acelor persoane cu prioritate, care lucrează sau care pot 
lucra în compartimentele cu deficit de forţă de muncă calificată.  Eu propun ca această 
hotărâre să fie modificată în acest sens, fiindcă sunt cu totul de acord să sprijinim primăria în 
angajarea persoanelor calificate. Este important calitatea serviciului, dar materialul nu este bun 
în acest sens şi din acest motiv nu pot vota nici varianta I, nici Varianta II. Vă rog, dacă vreţi 
să ajungeţi la acest obiectiv , să introduceţi un sistem de criterii care să formuleze punctual 
care sunt acele domenii unde e lipsă de personal şi unde persoanele să aibă 10 puncte dacă 
lucrează în careva domeniu, şi atunci hotărârea noastră îşi atinge obiectivul. Dacă nu, noi 
putem folosi criteriul vechi care există şi există o prioritate. Propun ca materialul să fie 
prelucrat în acest sens şi ca să nu se interpreteze cum nu trebuie un eventual vot negativ de-al 
meu la acest material. 

D-na Cioban Maria: - tocmai din motivele pe care dvs. le-aţi specificat acum, 
varianta II a proiectului de hotărâre la punctul 10.1 cuprinde ceea ce dvs. aţi spus acum. Adică, 
arhitecţi, economişti la serviciul de achiziţii şi jurişti peste 5 ani vechime. 

Dl. viceprimar Csegzi: - d-le Molnár, vă susţineţi propunerea?   
D-na Cioban Maria: - cred că mai necesită o clarificare. Dl. Molnár întreabă 

câte puncte. 
D-na Cioban Maria: - în aceste domenii se vor da locuinţe de serviciu, acestea 

trei, de pe penultima pagină, iar departajarea între ceilalţi care nu îndeplinesc aceste condiţii, 
se face după punctele din faţă. 
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Dl. consilier Molnar: - nu e chiar cel mai fericit, dar atunci trebuie să specificăm 
că un număr de apartamente, primele 5 sau 6 se acordă numai celor care sunt în acest sector. 
Dar în hotărâre eu nu văd că s-ar specifica, că acestea se repartizează numai acestora. E greu să 
lămurim, dacă va fi pauză, putem să ne mai uităm.  

D-na Cioban Maria: - sunt 8 locuinţe de serviciu care le-aţi rezervat dvs. printr-
o hotărâre anterioară, iar aceste 8 locuinţe se vor da specialiştilor şi putem, cu amendamentul 
propus de dvs., să admitem hotărârea. 

Dl. viceprimar Csegzi: - cu această observaţie, menţiune, supun la vot proiectul 
de hotărâre 

Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 2 abţineri (Pui S., David C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16  voturi pentru şi 2 abţineri. 
Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii 

cu altă destinaţie decât aceea de locuinţă precum şi repartizarea spaţiilor aflate în proprietatea 
municipalităţii: 

Dl. viceprimar Csegzi: - raportul a 4 comisii de specialitate este pozitiv, 
Comisia de cultură solicită prelungirea contractelor să se facă pentru o durată de 1 an, nu 
pentru 5 ani. 

D-na consilier Georgescu: - noi am cerut acest lucru în comisia de cultură, din 
considerentul că mai avem un an de mandat. A da aprobare pe 5 ani, înseamnă să eludăm 
totalmente votul celorlalţi consilieri care urmează. În comisia de cultură am spus să fie pentru 
un an. 

D-na Cioban Maria: - a atribui un spaţiu unui partid sau O.N.G., nu are nicio 
legătură cu calitatea de consilier local. Partidul primeşte, nu consilierul local, dar sigur că este 
o propunere şi dacă se doreşte un an, dar înseamnă multă formalistică degeaba şi o grămadă de 
hârtii. 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot varianta din dosar, pentru 5 ani. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Georgescu M.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi s-a amânat. 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea vânzării prin licitaţie publică a unui teren în 

suprafeţă de 99 mp, adiacent unor imobile din Tîrgu Mureş, Pasajul Pădurii, nr. 78. 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este negativ, 

motivând că împiedică lărgirea drumului în perspectivă. Am primit Varianta II a proiectului de 
hotărâre cu un nou art. 3 „În condiţiile în care ridicările topografice cotate vor determina o 
suprafaţă mai mică pentru vânzare, după deducerea suprafeţei de teren necesară executării unui 
drum stradal (drum + trotuar) de categoria a III-a, va face obiectul vânzării aceasta suprafaţă, 
la preţul de pornire la licitaţie de 65,3 euro/mp + TVA”. 

Supun la vot Varianta a II-a 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere (Georgescu M.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei Comisiei de licitaţie numită 

prin Hotărârea Consiliului local municipal nr. 107/29.03.2007: 
Dl. viceprimar Csegzi: - vă rog să faceţi nominalizări pentru doi domni 

consilieri care să facă parte din comisia de licitaţie – un membru şi un înlocuitor. 
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Dl. viceprimar Maior: - propun pe dl.  consilier Todoran Liviu şi pe dl. consilier 
Mozes Levente. 

Supun la vot proiectul de hotărâre cu propunerile care s-au făcut.  
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind realizarea investiţiei „Amenajare depozit provizoriu 

de deşeuri şi drum de acces de către S.C. Salubriserv S.A., în contul investiţiilor de realizat: 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în 

proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş de la Todea Ioan Vasile şi soţia Carla Cudalba: 
Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării concursului ,,Natura pentru 

viaţă’’ şi a Regulamentului de funcţionare a acestuia, precum şi alocarea sumei de 7.500,00 lei 
pentru premierea câştigătorilor pe anul 2011: 

Dl. viceprimar Csegzi: - vă rog să faceţi propuneri pentru doi domni consilieri 
care să facă parte din comisia de evaluare. 

Au fost propuşi domnii consilieri Torzsok Sandor şi Georgescu Maria. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 16 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat d-na consilier Georgescu M.) 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan 

Urbanistic Zonal – stabilire reglementări urbanistice în vederea construirii unei locuinţe 
unifamiliale, Pasajul Pădurii, nr. 78” şi a regulamentului local de urbanism aferent, beneficiari 
Spânache Olga şi Spânache Ionel: 

Dl. viceprimar Csegzi: - comisiile de specialitate au avizat favorabil materialul. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan 

Urbanistic de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire staţie meteorologică 
judeţeană, str. Libertăţii, nr. 120”, beneficiar Administraţia Naţională de Meteorologie: 
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Dl. viceprimar Csegzi: - fac observaţia că până la întabulare; dacă e cazul, vom 
ţine o şedinţă extraordinară. 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan 

Urbanistic de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire case de locuit, str. Mărului, 
fn”, beneficiar Cherteş Zoltan, Moldovan Ioan Dan Sabin şi Moldovan Alina Simona: 

Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv.  
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18  voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan 

Urbanistic de Detaliu - studiu de amplasament pentru construire casă de locuit,  str. Sapei, nr. 
28” beneficiar Barczi Emese: 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă unifamilială S+P+M, str. 
Nucului, nr. 9”, beneficiari Magyary Elod şi Magyari Krisztina-Andrea: 

Dl. viceprimar Csegzi: - comisiile de specialitate nu au avut obiecţii. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării unui Monument dedicat 

Temerarilor Naturii, zona Platoul Corneşti: 
Dl. viceprimar Csegzi: - este o hotărâre de principiu şi o să revenim în faţa dvs. 

cu locaţia exactă pentru Platou, cu ajutorul doamnei arhitect şef. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitaţie publică a unor 

terenuri aparţinând domeniului public al Municipiului Tîrgu Mureş pentru desfăşurarea 
comerţului stradal sezonier/ambulant: 

Dl. viceprimar Csegzi: - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
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Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind modificarea alocaţiei de hrană a persoanelor rezidente 

în Căminul pentru Persoane Vârstnice din str. Evreilor Martiri, nr. 31: 
Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind reducerea taxei de ocupare parţială a domeniului 

public pentru cetăţenii persoane fizice, care solicită amenajarea şi repararea faţadelor caselor 
de locuit: 

Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  aprobarea aderării comunelor Sânger şi Cheţani din 

judeţul Mureş la Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară AQUA INVEST MUREŞ: 
Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă  
Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării bustului scriitorului Grigore 

Vieru pe Bulevardul Cetăţii: 
Materialul s-a amânat pentru şedinţa viitoare. 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind acordarea unor ajutoare de urgenţă. 
Dl. viceprimar Csegzi: - este vorba despre 8 persoane care au rămas pe dinafară. 

supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu  unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 7 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind concesionarea  directă către Baloş Sorin şi soţia 

Monica Dora, a unui teren în suprafaţă de 19,94 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? - 
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Înainte de a trece la şedinţa A.G.A., vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte 

de şedinţă. 
Dl. viceprimar Maior: - propun pe d-na consilier Roman Ioana, preşedinte al 

şedinţei viitoare. 
Dl. viceprimar Csegzi: - supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 18 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
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Cine se abţine? - 
În unanimitate a fost aleasă d-na consilier Roman Ioana preşedinte de şedinţă. 
Vă invit la programul Zilelor tîrgumureşene, în numele primăriei şi vă aşteptăm 

cu drag. 
Ordinea de zi fiind epuizată, vă mulţumesc pentru participare. 
Dl. primar Florea: – domnilor consilieri, vreau să vă invit la Zilele oraşului şi  

să facem o vizită la Aquaserv. Am fost să caut o locaţie pentru dl. Makkai şi am văzut ceva de 
am rămas încremenit. Am văzut 5 hectare de pământ la Aquaserv şi vreau să mergem 
împreună  să le vedeţi şi dvs. Pentru că conducerea  actuală a Aquaservului, diferită de cea din 
trecut, a făcut prima ofertare de a ceda acest teren Primăriei Tîrgu-Mureş. Am spus că e un 
gest care merită toată aprecierea dv., măcar să fiţi acolo pentru a prelua şi a vedea ce ne 
aşteaptă în zona aceea. Propun ca mâine la ora 12, să ne întâlnim la Primărie  şi să plecăm la 
Aquaserv. 

 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 

local se încheie. 
 

 
 
dl. viceprimar Csegzi Sandor – preşedinte de şedinţă _________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul municipiului Tîrgu-Mureş ____ 
 


